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Folketingets Retsudvalg har den 15. marts 2013 stillet følgende spørgsmål nr. 
668 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyggelse, som hermed besva-
res. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter Skaarup (DF).

Spørgsmål nr. 668:
’’Hvad er ministerens reaktion på, at Region Midtjylland og den ledende over-
læge og øverste ansvarlige for den retspsykiatriske afdeling i Århus, hvorfra en 
drabsmand for nylig flygtede, var fuldt ud klar over, at der var over 20 flugter i 
2012 fra afdelingen, og ikke 3 flugter, som regionens cheflæge oplyste, da han 
bedyrede, at man havde styr på problemet? Har ministeren tillid til, at regionen
ikke bevidst har været tilbageholdende med at oplyse det korrekte antal, indtil 
man blev nødt til at afsløre det, efter ministeren afkrævede regionen en skriftlig 
redegørelse? Jf. artikel i BT den 1. marts 2013: ”Flugtkaos: Hospitalsledelse
kendte til mindst 20 patientflugter, men offentligheden fik kun besked om de 
tre””

Svar:
Som jeg sagde under min besvarelse af samrådsspørgsmål Æ-Å og AA-AD i 
Folketingets Retsudvalg tirsdag den 5. februar 2013, er det selvfølgelig helt 
uacceptabelt, hvis ledelsen har forsøgt at dække over de reelle forhold på 
Retspsykiatrisk afdeling i Risskov.

Og, som jeg sagde i Folketinget den 20. februar 2013 under min besvarelse af 
spm. nr. S 1083, har jeg bedt regionsrådsformand Bent Hansen om at oriente-
re mig om resultaterne af den undersøgelse, som Region Midtjylland har ind-
ledt af forholdene på Risskov. Jeg vil forholde mig til sagen, når jeg har mod-
taget undersøgelsens resultater fra Bent Hansen.

Med venlig hilsen
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